
Posel dogovorjen pred zaključkom razpisa
Mariborski županje
kuvajtskega podjetnika
prepričal že med zbira-
njem ponudb za zemljišča
občinskega podjetja ZIM;
mali delničarji
razmišljajo o tožbi
BRANKA BEZJAK
URŠKA KEREŽI
Darko Kovačič, direktor podjetja ZIM,
ki je dobrih 8700 kvadratnih metrov
parcel prodal poslovnežu iz Kuvajta
Hilalu Arnaoutu, še zmeraj zatrjuje,
da je decembra plačana kupnina omo-
gočila nadaljnja pogajanja z upniki.
Toda podatkov, kako nameravajo s
610.000 evri poplačati dobre tri mi-
lijone evrov dolga samo do največjih
treh - Gorenjske banke, arhitekturne-
ga biroja Sadar & Vuga ter nesojenega
izvajalca gradbenih del, podjetja Me-
teorit - ne razkrije. Kot tudi ne, koliko
natančno bo preplačana in nato propa-
dla investicija v Mariborsko kulturno
središče (Maks), ki naj bi sicer nasta-
lo na teh parcelah, Mariborčane na
koncu stala. Odgovori le: "Žalosti me,
da vam na vsa vprašanja trenutno ne
morem podati konkretnih odgovo-
rov, saj smo v fazi pogajanja z upniki
in bankami, zato podatkov in naših
pogajalskih izhodišč ne moremo raz-
krivati."
Poplačani z zemljišči?
Na sodišču je med ZIM in Meteoritom
v teh dneh že potekala prva mediacija,
na kateri so bili predstavljeni pogajal-
ska izhodišča, pričakovanja in predlo-
gi za poplačilo 650.000 evrov terjatev
Meteorita zaradi nakupa gradbenega
materiala ter škode, ki naj bi bila na-
stala z enostransko prekinitvijo po-
godbe. Po grobi oceni gradbinca bi
bilo tega skupno za okoli dva milijo-
na evrov. Naj ob tem spomnimo, da
je Meteorit že dosegel pravnomoč-
no predhodno odredbo na zemlji-
ščih ZIM v Kamnici, nasproti Qlandie
ter na manjšem parkirišču v središču
mesta v skupni vrednosti dveh milijo-
nov evrov. Gre za del nekoč občinskih
parcel, s katerimi je Mestna občina
Maribor (MOM) v rebalansu proraču-
na leta 2012 dokapitalizirala ZIM v
skupni vrednosti 3,684.000 evrov. Ne-
uradni viri zatrjujejo, da naj bi ZIM na
ta zemljišča računal tudi pri poplači-
lu preostalih odprtih terjatev in tako
posledice že v začetku neracionalne

investicije prenesel na občane. A kot
že rečeno, nam Kovačič strategij reše-
vanja podjetja, ki je skorajda v celoti
občinsko (98,34-odstotna lastnica je
MOM), ni želel razkriti.

Četudi gre v bistvu za posel pod-
jetja, pa se je zanj v Kuvajtu osebno
dogovarjal mariborski župan Andrej
Fištravec. Pri tem v oči bode poda-
tek, da je bilo to 21. novembra, torej
še pred uradnim zaključkom javne-
ga zbiranja ponudb za zemljišča ZIM.
Podjetje je razpis objavilo 9. novembra,
rok za oddajo ponudb je bil 14 dni in
se je iztekel 23. novembra. Komentar o
sumih, da je bil posel vnaprej dogovor-
jen, je po prepričanju vodstva občine
"enostaven. Župan se je urgentno od-
pravil dokončno prepričat edinega
znanega potencialnega investitorja.
Če bi bilo treba, bi se odpravil prepri-
čevati še koga. Če bi kdo dal višjo po-
nudbo, ki bi prispela 25. novembra,
bi bil seveda izbran tisti ponudnik,
vendar glede na znana dejstva, da je
bil g. Arnaout edini, ki je pred tem
izkazal interes za nakup gradbene
luknje propadlega projekta, je župan
ocenil, da je lahko njegov obisk pri in-
vestitorju odločilnega pomena, kar se
je kasneje izkazalo kot dejstvo," spo-
ročajo iz občinske službe za odnose z
javnostmi. Poudarjajo še, da je župan
investitorja v Kuvajtu opozoril, da bo
izbran le, če bo ponudil najvišjo ceno.
Na občini še menijo, da je pri zadevi
treba gledati širši kontekst oziroma
celovito sliko. In sicer, da župan že od
začetka mandata aktivno išče tuje in-
vestitorje, ki bi zagotovili nova delov-
na mesta: "Tako je med drugim župan
lansko poletje gostil investitorja Ar-
naouta, s katerim sta si ogledala več
nepremičnin. Na veliko presenečenje
je g. Arnaout največji interes pokazal
prav za omenjeno gradbeno jamo, saj
je dobil idejo, da bi zgradil mednaro-
dno univerzo, ki bi za seboj potegnila
mnoge druge poslovne dejavnosti, kar
bi dolgoročno močno pripomoglo pri
razvoju Maribora. Župan ga je pri tem
podprl, vendar mu je tudi razložil, da
gre za nepremičnino, ki je v lasti pod-
jetja ZIM, ki je v večinski lasti občine.
To pa mora v primeru prodaje izvesti
javni razpis, na katerem je izbran tisti
ponudnik, ki ponudi največjo kupni-
no."
Stavbna pravica
podeljena neposredno
Na občini so pred zaključkom zbi-
ranja ponudb urejali tudi druge po-

trebne zadeve. In sicer so na svoji
spletni strani že 20. novembra objavi-
li namero o podelitvi stavbne pravice
za 1700 kvadratnih metrov veliko ob-
činsko parcelo znotraj območja Maksa,
kjer je bila sicer predvidena Umetno-
stna galerija. Sicer tovrstne postopke
vodi občinsko Javno podjetje za gospo-
darjenje s stavbnimi zemljišči, ki so ga
tokrat obšli oziroma pogodbo skleni-
li neposredno na občini. "Župan ima
to pristojnost, da sam podpiše pogod-
bo," pravi direktor podjetja Mojmir
Grmek. Poleg tega predpisi kot zado-
stno navajajo že objavljeno namero na
spletnem portalu. Občinska predstav-
nica za odnose z mediji Taja Kordigel
je včeraj še povedala, da je bila pogod-
ba o podelitvi stavbne pravice sklenje-
na za 99 let. Cenitev stavbne pravice
je opravil Bojan Pajnkiher, po njego-
vem izračunu bo investitor plačeval
533 evrov mesečne "najemnine".

Da sam posel oziroma prodaja ze-
mljišč za podjetje ne pomeni veliko
dobrega, pa nasprotno kot na občini
menijo nekateri drugi solastniki pod-
jetja ZIM. Ti imajo sicer minimalne
lastniške deleže. Ocenjujejo, da je bila
kupnina prenizka, tudi zato, ker je bil
komunalni prispevek že plačan, opra-
vljena rušitvena dela in izkop jame.
Podjetje, lastniki, ne nazadnje tudi
upniki pa s tem oškodovani. Zato raz-
mišljajo (rok se izteče 20. januarja) o
izpodbojni tožbi zoper sklep o pro-
daji, ki ga je na decembrski skupščini
predlagal predstavnik MOM. A kakor
pravi dr. Borut Bratina, predstojnik
katedre za gospodarsko pravo na ma-
riborski Ekonomsko-poslovni fakul-
teti, napoved še ne zadrži izvajanja na
skupščini izglasovanega sklepa.

Medtem ostajajo bolj ali manj
skrivnostne tudi namere investitor-
ja. Za več pojasnil kot zgolj to, da bo
v Mariboru kanadska ali ameriška
univerza, pa tudi za druga vpraša-
nja direktorica mariborske Eble, Ar-
naoutovega podjetja, preko katerega
se je sklenil posel, ni bila dosegljiva.
Z občino so dogovorjeni, da je samo
ona vez do podjetnika. Ko smo želeli
do njega priti tudi preko drugih oseb,
to ni bilo mogoče.

O koristnosti
občinskega posla
se porajajo
številni dvomi
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Tema: mali delničarji
Tema: mali delničarji
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